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中文摘要中文摘要中文摘要中文摘要::::目的: 优选紫珠止血涂膜剂成膜材料和附加剂。 方法: 以成膜时间、外观质量作为评价指标采用综合加权评分法进行
成膜材料及附加剂的筛选。 结果: 90%乙醇溶解的聚乙烯醇(PVA1788-PVA124 1∶3)2 g作为成膜材料,并添加甘油1 mL,聚山梨
酯-80(吐温-80)0.2 mL,制成的紫珠止血涂膜剂成膜时间较短且成膜性能好。 结论: 优选的成膜材料和附加剂可用于紫珠止血涂
膜剂的制备。
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AbstractAbstractAbstractAbstract::::Objective: To optimize film-forming materials and additives of Zizhu Zhixue film coating agent with a 
satisfactory film-forming property. Method: Film-forming materials and additives were selected by synthetic 
weighted mark method with film-forming time and appearance quality as evaluation indexes. Result: Polyvinyl 
alcohol (PVA1788-PVA124 1∶3) dissolved by 90% ethanol as film-forming material,and added glycerin 1 mL and 
Tween -80 0.2 mL. This prepared Zizhu Zhixue film coating agent had advantages of short film-forming time and 
film-forming property was well. Conclusion: It suggested that these film-forming materials and additives in this 
test could be used for forming process of Zizhu Zhixue film coating agent.

keywordskeywordskeywordskeywords::::Zizhu Zhixue film coating agent  film-forming materials  additives  multiple indexes  synthetic 
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